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Zpráva o činnosti zastupitelstva za 1. čtvrtletí 2024 

 

Vážení spoluobčané, 

rádi bychom Vás informovali o činnosti zastupitelstva za 1. čtvrtletí roku 2024.  

1. Na základě schválení kanalizačního řádu pro kanalizaci obce Lužany Magistrátem města Hradec Králové a 
výsledku odebraných vzorků jsme zažádali o povolení k provozování obecní kanalizace. Dne 12.2.2024 jsme 
obdrželi od Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, oddělení životního prostředí a zemědělství a oddělení 
vodního hospodářství, povolení k provozování kanalizace pro veřejnou potřebu. Nyní je již kanalizace 
provozována v souladu se zákonem č. 274/2001 Sb. o vodovodech a kanalizacích pro veřejnou potřebu. 
Odborný dohled nad provozováním kanalizace nám zajišťuje firma IKKO Hradec Králové, s.r.o. 
 

2. Oslovili nás zájemci o stavbu rodinných domů v obci, a tak jsme začali pracovat na vypracování územní studie, 
která je dle územního plánu obce Lužany podmínkou pro schválení povolení k výstavbě nových rodinných 
domů. Dne 26.2.2024 jsme dle zákona č. 183/2006 Sb. o územním plánování a stavebním řádu zaslali na 
Magistrát města Hradec Králové žádost obce o pořízení územní studie.  Žádost byla odsouhlasena a oslovili 
jsme architekta, který územní studii zpracuje. 
 

3. Dle zákona č. 541/2020 Sb. o odpadech je obec povinna od 1.1.2025 určit místa pro soustřeďování textilu. 
Proto byla podepsána smlouva se společnosti TextilEco, a.s. na umístění kontejneru na textil  
v obci, který byl 3.4.2024 umístěn u obecního úřadu vedle kontejnerů na sklo. 
 

4. Byla odstraněna stará autobusová zastávka u křižovatky směrem na Habřinu, která se již dlouho nebezpečně 
nakláněla, byla v dezolátním stavu  a hrozilo její sesunutí. 
 

5. Je objednána firma Údržba silnic Královéhradeckého kraje, a.s., která opraví díry v silnici od pomníku  
na Lhotu. Vzhledem k tomu, že obalovny s materiálem se otevírají v dubnu, dojde k opravě až během měsíce 
května a června. 
 

6. Most u Obecního úřadu je dle revize z roku 2020 nutné opravit. Snažili jsme se dohledat projektovou 
dokumentaci, ale nenašla se ani v archivu. Poptali jsme několik firem, které se byly na most podívat. Vzhledem 
k chybějící dokumentaci nám bylo doporučeno provést diagnostiku mostu, na základě které bude 
vypracována projektová dokumentace pro opravu mostu. 
 

7. V lednu 2024 jsme zažádali na Královéhradeckém kraji o dotaci na zpracování projektové dokumentace  
na opravu a dostavbu chodníků ve výši 173 000,- Kč. Dotační program byl ukončen v březnu 2024 a byla nám 
schválena dotace ve výši 155 000,- Kč. Někteří z vás již zaznamenali geodety, kteří tuto zimu zaměřovali pěší 
komunikace a zpracují studii pro mapový podklad pro projektanta.     
 

8. Projekt na rekonstrukci veřejného osvětlení se pozdržel, protože se nepodařilo vypracovat všechny potřebné 
dokumenty, na kterých se neustále pracuje. Podařilo se nám však získat dotaci od Královéhradeckého kraje 
na instalaci solárních lamp ve výši 290 000,- Kč.  Tam, kde není zavedeno elektrické vedení, nainstalujeme 
světla se solárním napájením. 
 

Zastupitelstvo obce 


